
Reakce spolku Rokytka žije na odpověď Rady MČ na otevřený dopis k otázkám 
školství v rozvojové čtvrti 

 

Spolek Rokytka žije, z.s. zveřejnil na webu www.parkzahradky.cz svůj otevřený dopis k 
otázce kapacit škol a komunikace v oblasti školství v naší čtvrti, a také reakci Rady MČ na 
tento dopis i připojený výčet otázek. Naším cílem bylo, v návaznosti na vlnu emocí 
spojenou se spádovostí ZŠ Elektra, získat co možná nejvíce informací, a to pro všechny 
obyvatele čtvrti bez ohledu na jejich názor na spádovost nové ZŠ Elektra. 

Přestože styl komunikace ze strany radnice ne vždy odpovídá standardům zdvořilosti a 
slušnosti, oceňujeme zřejmé úsilí a množství dat, která mnohým z nás chyběla. K 
nadbytečným, nepřesným či mystifikujícím tvrzením ze strany radních uvádíme 
následující: 

-            Spolek Rokytka žije ani jeho členové či členky z principu nikdy nebyli, nejsou a nebudou 
vystupovat proti výstavbě škol či školek v rozvojové čtvrti Prahy 9. Nepodařilo se nám 
zjistit důvod, proč radnice zastává opačný názor. Doplnění chybějící vybavenosti, 
obzvláště školních kapacit, je pro spolek naopak prioritou. Pokud stojíme v „opozici“, tak 
primárně vůči konkrétním řešením dopravní obslužnosti a bezpečnosti dětí v okolí škol. 

-            Se složitou problematikou financování škol jsme relativně dobře seznámeni, i proto v 
souladu s úsilím radnice podporujeme tlak na kontribuce developerů a rozporujeme 
navyšování objemu bytové výstavby bez odpovídající infrastruktury. Úsilí vkládáme rovněž 
do realizace chybějící koncepce území ve formě „závazné“ územní studie, která je nyní již 
konečně v procesu. Oceňujeme obrovské úsilí ze strany starosty MČ Prahy 9 získat 
potřebné zdroje na výstavbu škol a školek pro desítky tisíc obyvatel nové čtvrti a 
považujeme naši aktivitu v této oblasti za bezpředmětnou, a to i proto, že jsme (podle 
našeho názoru) ve shodě s radnicí. Tvrzení, že v rozvojové čtvrti o více než 200 ha není 
dostatek pozemků na školy, jen zastiňuje nedostatečnou koncepci infrastruktury v rámci 
územního plánování (dostatečné plochy VV, SP). Navyšování kapacit stávajících škol o 
stovky míst nemusí být pro tyto školy příznivé. 

-            Pokud Hl. m. Praha nemá dostatek financí na výstavbu potřebných školských zařízení a 
infrastrukturu, a přesto nadále povoluje výstavbu enormního množství bytů, považujeme to 
za nezodpovědný krok s negativním dopadem na všechny Pražany, a to jak na původní 
obyvatele, tak nově přistěhovalé. 

-            Konstatováním, že MČ „nestihla“ školu zapsat, neobviňujeme radnici z toho, že škola 
nebyla zapsaná v rejstříku v minulém roce, naopak, veřejně jsme v rámci interpelací a 
osobních poděkování ocenili doslova nadlidské výkony a kreativitu při hledání řešení, které 
nakonec vedlo k dřívějšímu otevření školy díky organizačnímu zajištění ze strany ředitelky 
ZŠ Novoborská a současné radní pro školství p. Štaubrové. 

-            Schválení spádovosti škol považujeme za natolik citlivé a komplikované téma, že by mělo 
být předmětem veřejného projednání s cílem eliminovat konflikt mezi obyvateli či protest 
vůči radnici, ne eliminovat možnost dotčených obyvatel vyjádřit svůj názor. Spádovou 
turistiku považujeme dlouhodobě za zásadní téma, a to nejen kvůli nečekaným přesunům 
v rámci Prahy 9, ale i v odlivu nezanedbatelného podílu žáků z Prahy 9 mimo MČ, který se 

http://www.parkzahradky.cz/


může po výstavbě nových škol v lokalitě citelně snížit a ohrozit tak potřebné kapacity. Z 
pohledu rodičů dětí považujeme rozlišení spádovosti ZŠ Elektra jako pracoviště jiné ZŠ či 
nově zapsaný subjekt v rejstříku škol za bezpředmětné. 

-            Chybějící prostupy územím považujeme za nedostatek koncepce rozvoje, která měla 
potřebné trasy pro pěší, obzvláště ke školám, definovat již v rámci změn územního plánu 
či stavebních povolení. Stanovení spádovost primárně podle tras MHD namísto pěší 
dostupnosti považujeme za nevhodné. Naopak, naší prioritou je bezpečná pěší cesta do 
příslušných škol tak, aby děti co nejdříve nepotřebovaly doprovod rodičů. 

-            Vzhledem k tomu, že anketa mezi rodiči žáku ZŠ Elektra ukazuje, že 70% z nich by 
uvítalo omezení vjezdu aut do ulice Sousedíkova a zmiňuje nebezpečné chování řidičů na 
přechodu pro chodce u školy, neztotožňujeme se s postojem radnice, že řešení přístupu 
ke škole je na daném prostoru dostatečné a že naše obavy či obavy obyvatel ul. 
Sousedíkova z provozu před školou byly bezpředmětné. 

V neposlední řadě s radostí konstatujeme, že v řadách členů i podporovatelů spolku jsou 
místní obyvatelé z obou břehů Rokytky, rodiče předškolních i školních dětí včetně starších 
dětí, které do škol dojíždějí často i mimo Prahu 9, ale také mladí i starší sousedé bez dětí. 
Není tedy naším záměrem prosazovat zájmy jen některých skupin obyvatel, naopak, 
usilovně hledáme dobrá řešení pro všechny tak, aby život v našem novém „městě ve 
městě“ byl pro nás příjemný a podporujeme sousedské soužití i se všemi potřebnými 
kompromisy.  


